
 

 

Aan: Voorzitter van de Gemeenteraad van Rotterdam 

Stadhuis Rotterdam 

Coolsingel 40 

3011 AD Rotterdam 

Rotterdam, 2 december 2024 

Aanvraag Regeling van Werkzaamheden 

Betreft: Iedere stem telt 

Geachte Voorzitter, 

Het lijkt nog ver weg, maar over anderhalf jaar staan de gemeenteraadsverkiezingen alweer 

voor de deur. Zoals elke verkiezingen zou deze dag het feest van de Rotterdamse politiek 

moeten zijn. De vorige gemeenteraadsverkiezingen in 2022 waren allesbehalve een feestje. 

Onze stad had met 38,9 procent de laagste opkomst van heel Nederland, een daling van 

bijna 8 procent ten opzichte van 2018. Wat de PvdA Rotterdam betreft maken we het tot 

onze doelstelling om de opkomst op het landelijke gemiddelde (50%1) te krijgen. Het liefst al 

in 2026, maar wij realiseren ons dat dit ambitieus is zo kort voor de verkiezingen. 

De reden waarom de opkomst zo laag was in 2022, is immers uitgebreid onderzocht2. Uit het 

onderzoek is een breed pallet aan oorzaken naar voren gekomen. En hoewel de bekendheid 

met de verkiezingen niet de grootste oorzaak was, vinden wij het belangrijk dat de gemeente 

als neutrale partij rond de verkiezingen zoveel mogelijk Rotterdammers enthousiast maakt 

om in ieder geval te gaan stemmen.  

Tijdens deze regeling van werkzaamheden zouden wij ons daarom graag focussen op welke 

manier de gemeente Rotterdammers dit gaat doen. Wij weten natuurlijk dat de gemeente 

hier altijd haar best voor doet. Bijvoorbeeld met verkiezingsborden door de gehele stad, het 

verspreiden van de stempassen met informatie en online communicatie. Wij vinden dat hier 

in 2026 een tandje bij kan. De gemeente Den Haag geeft wat ons betreft hierin het goede 

voorbeeld3. 

1. Wat heeft de gemeente geleerd van de aanpak uit het verleden en welke resultaten 

heeft dit opgeleverd? Wat gaat de gemeente in 2026 anders doen om een hogere 

opkomst te realiseren? 

 
1 https://www.ipsos.com/nl-nl/overzicht-gemeenteraadsverkiezingen-2022 
2 
https://www.researchgate.net/publication/374260045_Opkomst_en_vertegenwoordiging_van_Rotterdammer
s_Kwalitatief_onderzoek_naar_de_lage_opkomst_bij_de_gemeenteraads-
_verkiezingen_in_2022#fullTextFileContent 
3 https://www.ad.nl/den-haag/influencers-een-feest-en-in-elk-stadsdeel-een-debat-zo-wil-den-haag-jou-straks-
naar-de-stembus-lokken~a4e45965/ 
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De gemeente Rotterdam heeft dagelijks contact met duizenden Rotterdammers, bijvoorbeeld 

in de Wijkhubs en via 14010. Onze fractie ziet dit als een kans om Rotterdammers te 

enthousiasmeren om te gaan stemmen.  

2. Ziet het college hiervoor een rol voor ambtenaren die direct contact hebben met 

Rotterdammers? 

Richting de verkiezingen organiseren verschillende (maatschappelijke) organisaties 

debatten. Dit zijn veelal kleine debatten voor een specifieke doelgroep. Maar wij denken dat 

het bereik van debatten in de stad nog veel groter kan. De PvdA ziet hier een rol weg gelegd 

voor de gemeente om deze maatschappelijke organisaties te faciliteren om deze debatten te 

organiseren voor verschillende doelgroepen.  

3. Heeft de gemeente in beeld wat het bereik is van de debatten die afgelopen 

gemeenteraadsverkiezingen in de stad werden gehouden? Hoeveel inwoners zijn er 

naar een verkiezingsgerelateerde bijeenkomst geweest? 

4. Deelt het college de opvatting dat het bereik van debatten vergroten een wezenlijke 

bijdrage kan leveren aan het verhogen van de opkomst? 

5. Is het college bereid om aanvullende middelen ter beschikking te stellen aan bereik 

verhogende activiteiten? Zoals debatten of andere bijeenkomsten waarmee de 

opkomst kan worden verhoogd? 

6. Kan het college een overzicht een overzicht van de activiteiten/maatregelen die men 

voornemens is om te nemen om de opkomst te bevorderen in 2026? 

Wij zouden graag in het eerste kwartaal van 2025 in de commissie Bestuur, Organisatie, 

Financiën en Veiligheid (BOFV) in gesprek willen met de burgemeester en de wethouder 

organisatie over dit thema. Ter voorbereiding van de bespreking ontvangen wij graag een 

brief met daarin in ieder geval antwoord op de bovenstaande vragen.  

 

   
Dennis Tak   Judith Bokhove 

PvdA Rotterdam  GroenLinks Rotterdam 

 

 


